

【Report on Tohoku Volunteer Program 2012】

Mother Tongue (Malay)

Name: Ikhwan Farid Bin Izaharuddin

1. What impression did you have on Tohoku after 1.5 year of disaster?

Seperti yang banyak dilaporkan dalam media massa, kawasan Tohoku masih dalam proses baik pulih setelah tragedi tsunami yang melanda. Banyak bangunan dan kawasan yang sedang dibaiki dan dibaik pulih selepas kejadian itu namun, masih ada juga rumah dan bangunan yang dibiarkan terbengkalai tidak berpenghuni begitu sahaja tanpa ada pemilik asal datang menuntut. Manakala penduduk setempat yang masih segar akan bencana ini dalam jiwa mereka pula, oleh kerana tsunami dan gempa bumi amat sinomim dengan bumi sakura, mereka kelihatan seperti sudah pulih dari trauma bencana itu, dari segi mental khususnya.

2. Please describe your experiences and tell us your reflection of them (for example, the work which you were engaged in, people's conditions you observed, the stories you heard from them, and any other interesting experiences you would like to share with readers of this report).

Sejurus sampai, saya dibawa ke satu perkampungan nelayan di kawasan yang bernama Kitsunezaki. Kawasan itu hampir tiada langsung kesan ataupun parut yang boleh kelihatan dari bencana itu. Mungkin disebabkan oleh lokasi perkampungan itu yang agak terlindung. Apabila dibawa melawat ke sekitar kawasan bandar Ishinomaki, masih banyak sisa-sisa bencana yang tidak terurus. Di Ishinomaki masih jelas kelihatan kesan bencana tsunami itu namun tidak pada penduduknya. Mereka langsung tidak menunjukkan apa-apa tanda masih trauma bahkan menyambut baik kedatangan orang luar seperti kami ke sana. Rasa gembira kerana wujudnya program sukarelawan seperti ini, dapat mengukir senyuman di wajah mereka yang dulunya hilang dihanyutkan bersama arus deras tsunami.

3. What did you learn from Tohoku and what would you like to suggest to your country people in case of natural disasters that might happen in your country?

Untuk pulih sepenuhnya dari tragedi yang dashyat seperti itu sudah semestinya memakan masa yang lama. Pembaikpulihan, pembangunan semula dan sebagainya memerlukan tenaga dan masa yang banyak tapi yang lebih penting ialah pemulihan insan. Ini kerana jika jiwa penduduk setempat mampu menerima dan meneruskan hidup seperti biasa, sudah tentu keadaan sekelilingnya akan menerima semangat yang sama.

4. Your message to your country people

Saya tersentuh apabila dapat melihat dengan mata saya sendiri yang orang Jepun ini sudah meneruskan hidup dengan motivasi yang tinggi dan hati yang cekal walaupun ada di antara mereka yang hilang segalanya. Tapi hidup ini hanya ke hadapan, kita tidak akan mampu maju ke depan dengan melihat ke belakang. Hidup sehidupnya dan harganya sementara masih bernyawa.